
Zápis 
 
 

ze 14. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 3. února 2009 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Omluveno:    Doc. Gedeon, Doc.Kvasnička, Bc.Otevřelová,  Ing.Potucká, Ing.Bindzar, 
Bc.Kovařík 
 
Hosté: doc. Bartovský, doc. Pospíšil, doc. Koubek, Ing. Chválná,  doc. Staněk, Ing. Mansfeld, 
PhDr. Součková, Ing. Šilhánek 
Studenti: Kinčl, Cejnar, Knorová, Hedbávná, Nováková 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Informace o variantách účasti VŠCHT na projektu NTK 
2. Volby do studentského senátu 
3. Různé 

- stížnost studentů 3. r. Bc 
- stav přípravy rozpočtu na rok 2009 
- stanovisko senátu k navrhované reformě VŠ zákona 
- informace z kolegia 

 
Ad 1. 
Doc. Staněk zrekapituloval 4 varianty možné účasti VŠCHT na projektu Národní technická 
knihovna, s tím, že v úvahu přichází varianta 2. - knihovna zůstává jako součást VŠCHT, ale 
převede (daruje) na Státní technickou knihovnu výtisky určené k absenčním výpůjčkám 0 
nebo varianta 3 (ÚK VŠCHT zůstává jako součást VŠCHT, ale umístění v objektu NTK). U 
varianty 3. však není vyřešena otázka financování ze strany VŠCHT. K navrhovaným 
variantám se vyjádřili zástupci knihovny, Doc. Šilhánek a Dr. Součková, zastávající spíše 
variantu 2. 
Doc. Staněk upozornil, že je třeba především rozhodnout, zda se VŠCHT   bude v NTK 
angažovat. Hlavním důvodem je nutnost zahrnout případné výdaje do rozpočtu VŠCHT na 
letošní rok. 
Doc. Koubek oznámil, že předpokládá konečné rozhodnutí v úterý 10. února 2009 na KR. 
  
Ad 2.  
Podle sdělení předsedkyně AS, končí některým studentům mandát. Informovala o tom 
předsedy fakultních senátů, zatím bez odezvy.  
Ad) 3 

a) AS byl seznámen se stížností studentky P. Hedbávné týkající se  nepřiznání 
prospěchových stipendií v prvním ročníku Mgr. studia za výsledky studia ve 3.r 
bakalářského studia.  

Prof .Valentová seznámila senát se stanoviskem vedoucí pedagogického oddělení ing. 
Šmídové: v roce 2007 byl v návaznosti na reformu studia změněn stipendijní řád VŠCHT. 
Studentům magisterského studia je prospěchové stipendium vypláceno již za první semestr.  
Při ukončení bakalářského studia s vyznamenáním  jsou studentům vyplácena mimořádná 



stipendia. Celková částka vyplacená na stipendia v roce 2008 činila 500 tis. Kč  a  v roce  
2009 se počítá s nárůstem o 100 tis. Kč. 
Rektor k tomu sdělil, že možnost přiznání prospěchového stipendia za 6. semestr Bc. bude 
projednána na KR, dále s kvestorkou a Ing. Šmídovou.   V případě schválení bude připravena 
změna stipendijního řádu, tak aby nabyl  účinnosti od září 2009. 
 
b) 
Ing. Chválná informovala senát o pozitivním výsledku hospodaření za rok 2008, VŠCHT 
Dejvice hospodařila s přebytkem cca 22 mil., který vznikl výší úroků a úsporou na 
zahraničních projektech. Hospodářský výsledek SÚZ je vyrovnaný. Mzdy byly vyplaceny ve 
stejné výši jako v roce 2007.  
Rozpočet pro rok 2009 bude v 1. verzi předložen v úterý10.2. na zasedání  KR.  
Předpokládané projednání v AS -  březen.  
 
c) 
Předsedkyně senátu seznámila s dopisem AS UK, adresovaným vládě ČR a  vyjadřujícím 
nesouhlas s dosavadním způsobem přípravy reformy VŠ. Ve středu 4. 2. 2009 se koná 
v Hradci Králové sněm předsedů AS, kde se bude o reformě jednat. V diskusi dále zazněly 
připomínky k poslední verzi Bílé knihy TV: 
 
Prof. Voňka  
- Přenesení významných rozhodovacích pravomocí na Správní radu s ohledem na převažující 
zastoupení externích aktérů je naprosto nevhodné. 
- Rada pro terciální vzdělávání je nově navržený mezistupeň mezi ministerstvem a VŠ, který 
nebyl vůbec předem diskutován a představuje orgán s neomezenou pravomocí a prakticky 
žádnou odpovědností.  
- Do textu nebyly zapracovány prakticky žádné připomínky uplatněné v červnu 2008. 
 
Doc. Koubek 
- Konference rektorů s návrhem nesouhlasí, ač byl v tisku uveden opak 
 
Ing. Sajdl 
- doporučuje reformu odmítnout, protože se jedná o značné omezení samostanosti VŠ 
 
d) 
Ing. Schejbal sdělil, že na KR byla přednesena stížnost na rušení e-mailových adres u 
zaměstnanců, kteří mají pracovní poměr na dobu určitou, ale v poměru ihned pokračují. 
Navrhuje prodloužení e-mailové adresy o 1 rok po ukončení smlouvy. Totéž by bylo žádoucí i 
u studentů po ukončení studia. Dle sdělení VC to představuje bezpečnostní riziko. 

 
 
 

Příští termín zasedání 
3.3.2009 

 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


